



澳門大學  
UNIVERSIDADE DE MACAU  
UNIVERSITY OF MACAU

### 講者簡介 Speaker Profile

吳仲義教授，澳大濠江傑出訪問學者、芝加哥大學教授。2004 年當選中央研究院院士及美國科學促進協會外籍會員。曾擔任芝加哥大學生態與進化系主任，在其三任主任期間帶領該系升至美國排名第一。2008 年被任命為中科院北京基因組研究所（BIG）的所長，並領導 BIG 的重組工作直至 2014 年。吳教授是第一批千人計畫學者，領軍國家自然科學基金委的大型項目“微進化和多基因相互作用”的研究。該項目總投入達 2.4 億元人民幣（約 3500 萬美元），為近年來中國乃至世界最大的進化研究項目。

**Prof. Chung-I WU** is an UM Macao Distinguished Visiting Scholar, a Professor in University of Chicago, Academician of Academia Sinica since 2004 when he was elected. In 2004, he was also elected as a fellow of American Association for the Advancement of Science as a non-US citizen. He chaired the Ecology and Evolution Department at the University of Chicago, leading the department to the Number 1 ranking in the US during his three-term chairmanship. Prof. Wu was appointed the director of Beijing Institute of Genomics (BIG) in 2008 and leading BIG's re-organization efforts until 2014. He was awarded the Thousand Talent title in China in the very first year of the program. Prof. Wu has also been leading a mega-project from NSFC to fund studies on “Microevolution and multigenic interactions” with a total outlay of 240 million RMB, or ~35 M USD. This is the largest evolutionary grant in China and, possibly, in the world in recent year.